

Syrian Red Crescent on X: "بيان إعلامي حول احتجاز فريق إسعاف تابع لمنظمة الهلال الأحمر السوري أثناء تأدية واجبه الإنساني الإثنين 17 شباط 2025
A statement by the Syrian Arab Red Crescent about detention of the Syrian Arab Red Crescent EMS Team during a humanitarian mission on Monday 17 Feb. 2025

<https://t.co/HpuCImRhsN> / X

<https://x.com/SYRedCrescent/status/1891566370506109279>



Syrian Red Crescent
@SYRedCrescent



بيان إعلامي حول احتجاز فريق إسعاف تابع لمنظمة الهلال الأحمر العربي السوري أثناء تأدية واجبه الإنساني الإثنين 17 شباط 2025

A statement by the Syrian Arab Red Crescent about detention of the Syrian Arab Red Crescent EMS Team during a humanitarian mission on Monday 17 Feb. 2025



بيان إعلامي حول احتجاز فريق إسعاف
تابع لمنظمة الهلال الأحمر العربي السوري أثناء تأدية واجبه الإنساني
الإثنين 17 شباط 2025

تعرض فريق استجابة الإسعاف والطوارئ التابع لمنظمة الهلال الأحمر العربي السوري للتوقيف من قبل دورية للجيش الإسرائيلي مساء السبت 15 شباط 2025 وذلك أثناء قيام الفريق بمهمة إسعاف لمريضة في سيارة إسعاف تابعة للمنظمة وتحمل شارة الهلال الأحمر وذلك في منطقة رسم الشارع في محافظة القنيطرة.

طلبت الدورية من فريق الإسعاف، النزول من السيارة وتم تقييدهم وتغطية أعينهم واقتيادهم لجهة غير معروفة لمدة ثلاث ساعات قبل أن يتم إطلاق سراحهم بدون أي توضيح لسبب التوقيف.

تقوم منظمة الهلال الأحمر العربي السوري بعملها بما يتوافق مع القانون الدولي الإنساني، الذي ينص على أن الجرحى والمرضى وأفراد الخدمات الطبية ووسائل النقل الطبي المخصصة للأغراض الطبية يتمتعون بالحماية، ويتوجب على أطراف النزاع حمايتهم واحترامهم، كما أن هذا الفعل يعد خرقاً للمادة 26 من اتفاقيه جنيف الأولى، وللقاعدة العرفية رقم 25 لعام 2005.

كما أن شارات الصليب والأحمر والهلال الأحمر هي شارات معترف بها بموجب اتفاقيات جنيف ويجب احترامها، واحترام وحماية الأفراد الحاملين لهذه الشارة والأعيان ووسائل النقل التي تُظهرها.

SYRedcrescent www.sarc.sy



A statement by the Syrian Arab Red Crescent about detention of the Syrian Arab Red Crescent EMS Team during a humanitarian mission
Monday 17 Feb. 2025

On the evening of Saturday, February 15, 2025, an Israeli Army patrol detained an EMS team from the Syrian Arab Red Crescent (SARC) while they were carrying out a humanitarian mission to assist a patient in an ambulance bearing the Red Crescent emblem in the Rasm Al-Shara area of Quneitra Governorate. The patrol ordered the ambulance team to exit the vehicle, bound their hands, blindfolded them, and took them to an unknown location for three hours before releasing them without providing any explanation for their detention.

The Syrian Arab Red Crescent (SARC) operates in accordance with international humanitarian law, which mandates that the wounded, the sick, medical personnel, and medical transport vehicles designated for medical purposes must be protected and respected by all parties to a conflict. This act constitutes a violation of Article 26 of the First Geneva Convention and Customary Rule No. 25 of the 2005 ICRC Study on Customary International Humanitarian Law.

Additionally, the emblems of the Red Cross and the Red Crescent are universally recognized under the Geneva Conventions, and persons carrying these emblems, as well as objects and vehicles displaying them, must be respected and protected.

SYRedcrescent www.sarc.sy

10:12 PM · Feb 17, 2025 · 576 Views